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Generální výjimka z Pravidel, kterými se stanovují 
podmínky pro poskytování dotace na projekty Programu 
rozvoje venkova na období 2014-2020 

V Praze dne 24. března 2022 

Dne 23. 3. 2022 schválil ministr zemědělství Ing. Zdeněk Nekula generální 
výjimku z Pravidel, kterými se stanovují podmínky pro poskytování dotace na 
projekty Programu rozvoje venkova na období 2014–2020 (dále jen „Pravidla“). 

Dle Obecných podmínek Pravidel musí projekt splňovat účel a rozsah operace/záměru, 
resp. popis, účel a rozsah Fiche. V případě, že žadatel/příjemce dotace využije ve lhůtě 
vázanosti projektu na účel podpořené prostory pro jiné účely, než je účel operace/Fiche, 
hrozila by žadateli/příjemci dotace sankce, případně vrácení dotace. 

V souvislosti s válečným konfliktem na Ukrajině a s tím spojenou migrační vlnou, ministr 
zemědělství uděluje generální výjimku v rámci všech Žádostí o dotaci, která 
žadatelům/příjemcům dotace umožňuje dočasně využít předmět dotace pro poskytnutí 
humanitární pomoci občanům Ukrajiny, a to i takové, která byla poskytnuta ještě před 
vyhlášením této tiskové zprávy. Jedná se zejména o umožnění poskytnutí dočasného 
ubytování pro nově příchozí občany Ukrajiny do České republiky či poskytnutí prostor pro 
skladování materiální podpory poskytované těmto ukrajinským občanům. Ohledně dočasné 
změny účelu využití projektem z Programu rozvoje venkova řešených prostor není třeba 
toto na SZIF jakkoliv hlásit. V rámci prováděných kontrol (zejména na místě u příjemců 
dotací), bude SZIF při takových kontrolách postupovat v souladu s uvedenou generální 
výjimkou, tedy nebude přistupovat k udělování sankcí za případné porušení účelu 
operace/Fiche. 

 

 

 

 

 

 

Zdroj: Ministerstvo Zemědělství 
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Vážení přátelé,

v letošním roce se koná již 13. ročník soutěže o 
značku „Regionální potravina Ústeckého kraje 
2022“. 

Cílem soutěže je podpořit poptávku po kvalitních 
českých regionálních potravinách, přesvědčit 
spotřebitele, že u potravin není důležitá pouze 
cena, ale také jejich kvalita, čerstvost a původ; 
propagovat potravináře v Ústeckém kraji při 
všech příležitostech jako např. na výstavě Zahra-
da Čech, farmářských trzích, slavnostech, jar-
marcích a dalších akcích v Ústeckém kraji.

Dovolujeme si Vás tímto způsobem oslovit a 
pozvat Vás do této soutěže, která se v Ústeckém 
kraji koná již 13. rokem.

Soutěžit se bude v těchto kategoriích: 

1) Masné výroby tepelně opracované (uzené 
maso, šunkový salám, gothajský salám, párky, 
špekáčky, šunky, tlačenka, jitrnice, slani-
na, grilovací klobása, uzené koleno, paštika 
apod.).

2) Masné výrobky trvanlivé, tepelně neopra-
cované, konzervy a polokonzervy (fermento-
vané a tepelně opracované výrobky – poličan, 
paprikáš, vysočina, herkules, turistický salám, 
lovecký salám, klobása, sušená šunka apod.).

3) Sýry včetně tvarohu (přírodní, tavené a 
syrovátkové sýry a tvarohy).

4) Mléčné výrobky ostatní (mléko, kysané 
mléčné výrobky, máslo apod.).

5) Pekařské výrobky včetně těstovin (chléb, 
běžné pečivo, jemné pečivo, trvanlivé pečivo, 
těstoviny).

Regionální potravina
6) Cukrářské výrobky včetně cukrovinek.

7) Alkoholické a nealkoholické nápoje (s 
výjimkou vína z hroznu révy vinné; např. piva, 
lihoviny, ostatní alkoholické nápoje, šťávy, 
nektary, ochucené nealkoholické nápoje, mi-
nerální vody apod.).

8) Ovoce a zelenina v čerstvé nebo zpracova-
né formě (čerstvá, sušená, proslazená nebo 
nakládaná ovoce zelenina, kompoty, džemy, 
povidla, protlaky apod.).

9) Ostatní (med, lahůdkářské výrobky, skořáp-
kové plody apod.).

„Metodiku“ k této soutěži najdete zde. 

Důležité termíny:

Přijímání přihlášek do soutěže: do 9. 5. 2022 – 
poštou doporučeně, osobně – Okresní agrární 
komora Most, Dělnická 33, 434 01 Most – Vele-
budice, nebo e-mailem: regionalnipotravina@
komoramost.cz, datovou schránkou: h2dafb8.

Je nutné, aby přihlášky byly vyplněny na aktuál-
ních formulářích s platností na rok 2022.

Do jedné kategorie je možné přihlásit maximálně 
5 výrobků od stejného výrobce.

K přihláškám je nutné dodat:

•  výpis z Obchodního nebo Živnostenského 
rejstříku, nebo výpis z Evidence zemědělské-
ho podnikatele ne starší 3 měsíců

•  fotodokumentaci u nebaleného výrobku

•  srozumitelná a čitelná etiketa všech veli-
kostí obalů nebo srozumitelný a čitelný náhled 
všech velikostí obalů. 

https://www.kakuk.cz/evt_file.php?file=904
mailto:regionalnipotravina%40komoramost.cz?subject=
mailto:regionalnipotravina%40komoramost.cz?subject=
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6) U vítězných výrobků bude zajištěna jejich 
propagace na minimálně 16 akcích v Ústeckém 
kraji při společenských a kulturních akcích pro 
veřejnost.

Vzhledem k tomu, že jsme v této soutěži nasadili 
„vysokou laťku“ – ze všech krajů ČR bylo v Ús-
teckém kraji přihlášeno nejvíce potravinářských 
výrobků, které byly hodnoceny na všech úrovních 
velmi dobře, obracím se na Vás, abyste se do 
13. ročníku soutěže Regionální potravina opět 
zapojili.

V souvislosti s touto soutěží Vám zajistíme širo-
kou propagaci Vašich firem i výrobků a budeme 
je propagovat při všech příležitostech. 

Pokud budete potřebovat, rádi Vám pomůžeme 
se zpracováním přihlášek a podáme další infor-
mace.

Na příjemnou a úzkou spolupráci s Vámi se těší 
Okresní agrární komora Most.

V Mostě, dne 25. 3. 2022

Plachá Radomíra  –  602 741 110 
Plachá Monika   –  724 261 978

Kontakty:

Okresní agrární komora Most 
Dělnická 33, 434 01 Most 
e-mail: regionalnipotravina@komoramost.cz   
webové stránky: www.kisuk.cz  
datová schránka: h2dafb8

1) Termín hodnotitelské komise

17. 5. 2022 od 10:00 hodin na Zahradě Čech v 
Litoměřicích v modrém salónku v pavilonu „A“

Navážení výrobků:

Výrobky přivezte na výstaviště Zahrada Čech v 
Litoměřicích, popř. dle telefonické dohody  
v těchto termínech:

•  16. 5. 2022 od 9,00 do 15,00 hod. – neka-
zící se výrobky 

•  17. 5. 2022 od 7,00 do 9,00 hod. – rychle 
se kazící potraviny 

a to v přiměřeném množství (min. 2 ks) s ohle-
dem na počet členů komise (max. 8 členná)  
a následné posouzení výrobků, kde budou potra-
viny ihned uloženy dle pravidel pro jejich sklado-
vání.

Přijetím výrobků pro hodnocení je pověřena Ra-
domíra Plachá (OAK Most) - tel. 602 741 110.

Hodnotitelská komise je nezávislá, jmenovaná 
ministrem zemědělství.

2) Slavnostní vyhlášení a předání ocenění  
vítězným výrobcům proběhne v 1. den výstavy 
Zahrady Čech v Litoměřicích 10. 9. 2022 (pátek) 
od 13,00 hod., kde budou za účasti významných 
osobností předána ocenění vítězným výrobcům.

3) Před a po slavnostním vyhlášení soutě-
že zabezpečí Okresní agrární komora Most pro 
návštěvníky kulturní program.

4) Hned po skončení slavnostního vyhlášení 
a předání ocenění (cca od 14,00 hod.) se pak 
koná tisková konference v modrém salonku za 
účasti médií, potravinářů a zástupců ÚK, AK ČR 
a dalších.

5) V pavilonu „A“ ve stánku OAK Most bu-
dou po celou dobu výstavy propagovány vítězné 
výrobky ze soutěže, a to formou ochutnávek i 
přímého prodeje – zajišťuje OAK Most.
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Hrozí potravinová 
chudoba. 
Zdeněk Troška a další vyzývají vládu

„Ministr zemědělství Nekula a předseda vlády Fiala svou politikou v této době ohrožují potravinovou 
bezpečnost naší země,“ stojí ve výzvě členů Klubu 2019, pod kterou je podepsaný i režisér Zdeněk 
Troška a herec Ivan Vyskočil. Vláda podle pisatelů memoranda nechápe a neřeší kritickou situaci v 
zemědělství spojenou i se zastavením obchodu chlebového obilí z Ukrajiny a Ruska. Varují před jeho 
nedostatkem i před zvýšením potravinové závislosti na cizích zemích. Píšou také o „amatérském 
přístupu a přehlížení rozhodující části produkčních zemědělců a potravinářů“. Vyzývají vládu, aby 
začala živitelům národa naslouchat. „Nestačí jenom analyzovat a vysílat signály, je třeba jednat!“ 
vzkazují.

My, účastníci březnového pracovního setkání 
členů Klubu 2019 v Trhovém Štěpánově vydává-
me po seznámení se s pokračujícím nezájmem 
vlády ČR, zvláště pak zodpovědného ministra 
zemědělství, řešit dopady narychlo přepracova-
ného Strategického plánu Společné zeměděl-
ské politiky 2023–2027 pro české zemědělství, 
cítíme svoji občanskou povinnost sdělit naší 
veřejnosti, spoluobčanům, následující závažné 
informace, které se týkají každého z nás a které 
nejsou ve veřejnoprávních médiích dostupné:

1. Vláda ČR nechápe, neřeší a zcela přehlíží 
nastávající kritickou situaci v resortu země-
dělství a potravinářství, který v návaznosti 
na změnu geopolitické situace a zastavení 
obchodu chlebového obilí z obilnic Ukrajiny 
a Ruské federace do Evropy nebude schopen 
vyrobit potraviny za ceny odpovídající zvyk-
lostem a kupní síle běžného občana.

2. Svým amatérským přístupem a přehlíže-
ním rozhodující části produkčních zemědělců 
a potravinářů připravuje vláda Petra Fialy 
cestu pro potravinovou chudobu části obyva-
tel, zejména pak důchodců, rodin s dětmi a 
nízkopříjmových skupin.

3. Za tohoto stavu plně podporujeme aktivity 
významné skupiny „Iniciativa zemědělských 
a potravinářských podniků“ a jejich pohled na 
zemědělskou politiku, s kterýmžto dokumen-
tem jsme byli seznámeni a který předložili 
premiérovi Fialovi s urgentním požadavkem 
na jednání.

4. Musíme znovu konstatovat, že vláda nasta-
vuje podmínky pro zemědělskou a potravinář-
skou výrobu, které jsou v rozporu se zájmy 
obyvatel České republiky i se zájmy České 
republiky, její ekonomiky, obecně – přivádí 
produkční zemědělství ke stagnaci s dalším 
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snížením potravinové soběstačnosti a zvýše-
ním potravinové závislosti na cizích zemích.

5. Stejně tak musíme znovu konstatovat a 
upozornit občany České republiky, že součas-
ný ministr zemědělství Zdeněk Nekula, který 
nese za resort zodpovědnost, a spolu s ním 
předseda vlády Petr Fiala nehájí zájmy české-
ho, moravského a slezského venkova a svou 
politikou v této době přímo ohrožují potravino-
vou bezpečnost naší země!

6. Neboť každé sousto jídla (potravy) začíná 
ročním cyklem na poli, produkcí ve stájích a 
končí ve zpracovatelském (potravinářském) 
odvětví, aby se po dlouhých měsících mohlo 
objevit v regálech obchodů s potravinami.

Považujeme za nutné zde prezentovat názor 
odborníků a profesionálů kontrastující s ama-
térským přístupem vlády ČR – v dnešní době 
není vůbec samozřejmý trvalý dostatek cenově 
dostupných kvalitních potravin v sortimentu, na 
jaký jsou občané zvyklí.

Považujeme za naléhavě nutné vyzvat vládu ČR, 
aby konečně začala živitelům národa naslouchat 
a bez póz a prázdných gest s nimi jednat.

V opačném případě připravuje nečinnost vlády 
obyvatelstvu ČR obrovské nebezpečí v zajištění 
potravin a bere na sebe nezvyklou odpověd-
nost – neboť nestačí jenom analyzovat a vysílat 
signály, je třeba jednat!

Za signatáře výzvy – memoranda:

Ivan Vyskočil                                                                   
tvář platformy Klub 2019                                                        

Zdeněk Troška 
spisovatel a režisér

Ing. Zdeněk Jandejsek, CSc.                                    
emeritní prezident Agrární komory ČR

zdroj:www.parlamentnilisty.cz

Mýtus vs.pravda

Petr Fiala: „Rozhodli jsme se zrušit po-
vinné přimíchávání biopaliv do nafty, 
což umožní našim zemědělcům, aby 
místo paliva pěstovali na našich polích 
více obilí.“

Více obilí opravdu nepotřebujeme. Česká 
republika je dlouhodobě v obilovinách výrazně 
soběstačná. Ozimé obiloviny byly pro letošní 
sklizeň vysety na 972 tisících hektarech, což je 
meziročně o 86 tisíc hektarů více. Nepotřebu-
jeme vyvážet ještě více obilí, kterého se nyní 
vyváží už tak dost! Neprospělo by to ani naší 
krajině. Již nyní jsou obiloviny pěstovány na 55 
% osevních ploch a s ještě vyšší výměrou by 
zmizela pestrost krajiny. „Populistické“ výroky 
pana premiéra bohužel také ukazují na zásad-
ní neznalost elementárních agronomických 
pravidel střídání plodin. Škoda, že pan Fiala 
svůj komentář nezkonzultoval s nějakým ze-
mědělským odborníkem. Zjistil by, že přes 2/3 
sklizně řepky se zpracovávají v potravinářství 
a krmivářství a že nadpoloviční část biopaliv 
v ČR nepochází vůbec z řepky, ale z použitých 
olejů a tuků či jiných odpadů. Stranou nechá-
váme diskuse, jak moc zrušení povinného 
přimíchávání biopaliv zlevní či možná vůbec 
nezlevní cenu nafty pro veřejnost.

http://www.parlamentnilisty.czhttps://www.parlamentnilisty.cz/zpravy/kauzy/Hrozi-potravinova-chudoba-Zdenek-Troska-a-dalsi-vyzyvaji-vladu-696539
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Zákon o významné tržní síle již nebude 
dopadat jen na obchodní řetězce

V oblasti významné tržní síly brzy dojde k výraz-
ným změnám, které se dotknou většiny potravi-
nářských subjektů na trhu. Dne 17. dubna 2019 
byla přijata směrnice Evropského parlamentu 
a Rady (EU) 2019/633 o nekalých obchodních 
praktikách mezi podniky v zemědělském a 
potravinovém řetězci (dále jen „Směrnice“). Tato 
Směrnice představuje minimální unijní standard 
ochrany proti nekalým obchodním praktikám 
mezi podniky v zemědělském a potravinovém 
řetězci. Česká republika musí obsah Směrnice 
implementovat do českého právního řádu.

Regulace tzv. významné tržní síly již v českém 
právním prostoru existuje více než 10 let. Do-
posud však byla spojena pouze s obchodními 
řetězci (většinou nadnárodními). Na chování 
těchto největších hráčů na trhu dohlížel Úřad pro 
ochranu hospodářské soutěže prostřednictvím 
zákona o významné tržní síle (zák. č. 395/2009 
Sb.).

Poté, co byla vydána Směrnice, dochází ke 
změně situace. Podle Směrnice má nově zákon 
dopadat na všechny osoby vyskytující se v potra-
vinářském sektoru, tj. na prvovýrobce, zpracova-
tele, velkoobchod i maloobchod.

Smyslem Směrnice a nově i zákon o významné 
tržní síle má být kompenzace slabší vyjednávací 
pozice dodavatele zemědělských produktů či 
potravinářských výrobků vůči jeho odběrateli. 
Směrnice i zákon proto výslovně zakazují po-
užívání některých praktik. Stručně řečeno má 
Směrnice bránit (a) odchylkám od zásad pocti-
vého obchodního styku, (b) rozporu s dobrou 
vírou a poctivým jednáním, (c) jednostrannému 
vnucení určitých smluvních podmínek slabší 

straně, (d) nedůvodnému a nepřiměřenému pře-
nosu hospodářského rizika na slabší stranu a (e) 
vytvoření výrazné nerovnováhy práv a povinností 
smluvních stran.

Konkrétně může jít o následující chování:

„Chovatel ryb prodává čerstvé ryby místnímu 
rybímu závodu na výrobu konzervovaných rybích 
filetů. Platbu dostává až 40 dní po dodání ryb. 
Protože nemůže přimět rybí továrnu, aby změnila 
svou platební morálku, stěžuje si u dozorového 
orgánu. Továrna na ryby se o tom dozví a vyhro-
žuje chovateli ryb, že s ním přestane obchodo-
vat, pokud stížnost nestáhne. Továrna na ryby 
se dopustí dvou nekalých obchodních praktik, za 
prvé nezaplacení za dodání zboží do 30 dnů, za 
druhé uplatňování odvetných obchodních opat-
ření.“

Jaké změny Směrnice a následně i nove-
la zákona přinese?

V prvé řadě dojde k výraznému rozšíření okruhu 
subjektů, na které bude zákon o významné tržní 
síle dopadat. Nekalé obchodní praktiky se bude 
moci dopustit každý, kdo je v postavení kupující-
ho čili odběratele zemědělských produktů nebo 
potravinářských výrobků a disponuje významnou 
tržní silou.

Co to je významná tržní síla?

Tržní síla nebo lépe vyjednávací síla se projevuje 
v situacích, kdy jedna strana smluvního vztahu 
je schopna vyjednat si na straně druhé ústupky 
s využitím různých nekalých praktik. Významná 
tržní síla se bude nově posuzovat mezi smluvní-
mi stranami navzájem, a to na základě porovnání 
obratu dodavatele a odběratele. Směrnice auto-
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maticky předpokládá, že zranitelným dodavate-
lem bude ten, který dosahuje nižšího obratu než 
odběratel. Směrnice posuzuje tržní sílu pomocí 
pěti obratových stupňů, při jejichž překonání se 
odběratel kvalifikuje do zvláštního postavení 
vůči těm dodavatelům, kteří na stejnou obrato-
vou hranici nedosahují. V silnější vyjednávací 
pozici se podle Směrnice nachází již odběratel s 
ročním obratem ve výši 2 mil. EUR, tj. v přepočtu 
ve výši zhruba 50 mil. Kč. Směrnice dále před-
pokládá, že vztahy mezi dodavateli a odběrateli 
s ročními obraty nad 350 mil. EUR již regulovat 
nebude, protože tyto subjekty jsou dostatečně 
silné na to, aby si smluvní podmínky vyjedna-
li samostatně, bez nutnosti zásahu ze strany 
státu. 

Konkrétně se může jednat např. o pěstitele obilí, 
který dodává své produkty pekárně. V takovém 
případě je nutné zjistit, jaké obraty obě tyto 
osoby mají a kdo má proto silnější vyjednávací 
pozici na trhu. Zjištění se odvíjí od výše dosa-
ženého obratu za příslušné období. Prakticky 
může dojít k situaci, kdy bude pekárna zároveň 
v silnější pozici (vůči dodavateli obilí) a zároveň 
v slabší vyjednávací pozici vůči obchodnímu 
řetězci (maloobchodu). 

Co se myslí pojmem potravina?

Směrnice nově pracuje s pojmy zemědělské pro-
dukty nebo potravinářské výrobky. Definice ze-
mědělských produktů a potravinářských výrobků 
zahrnuje vedle potravin rovněž další produkty a 
výrobky, například živá a mrtvá zvířata, krmivo 
pro zvířata, živé rostliny a květinářské produkty 
nebo tabák. Zemědělské produkty a potravi-
nářské výrobky tak v mnoha ohledech zahrnují 
jak vstupy, tak výstupy v rámci zemědělského a 
potravinového řetězce.

Co je to nekalá obchodní praktika?

Jde o praktiky, které se hrubým způsobem 
odchylují od správné obchodní praxe, jsou v 
rozporu s dobrou vírou a fair jednáním a jsou 

jednostranně ukládány jedním obchodním part-
nerem druhému.

Směrnice obsahuje výčet praktik, ty budou 
přeneseny do novely zákona a přidají se k prakti-
kám, které zná již současná právní úprava.

Smluvní strana v silnější vyjednávací pozici 
může jednostranně diktovat podmínky slab-
ší smluvní straně a formovat obchodní vztah 
výhradně ve prospěch svých vlastních hospo-
dářských zájmů. Taro silnější smluvní strana 
může zejména uplatňovat výrazně nevyvážené 
podmínky. V takových situacích se může stát, 
že slabší strana není s to odmítnout tyto jed-
nostranně nadiktované nepříznivé podmínky, 
neboť se obává, že smlouva o dodávkách zboží 
nebude uzavřena nebo že dojde k tzv. vylistování 
zboží.

Konkrétní příklad uplatňování nekalé 
obchodní praktiky:

„Velkoobchodník v očekávání horkého období 
objedná velkou dodávku melounů od malého 
zemědělského producenta. Dodávku melounů z 
části uskladní mimo areál chladírenského skla-
du, protože sklad je pro takovou dodávku příliš 
malý. V důsledku změny počasí však velkoob-
chodník prodá méně melounů a část dodávky 
se zkazí. Velkoobchodník musí část dodávky 
vyřadit. Při placení dodavateli velkoobchodník 
odečte vyřazené melouny jako odpad. Na doda-
vatele tudíž přenese ztrátu, kterou však nezavinil 
dodavatel, ale která vznikla špatným plánováním 
a skladováním na straně velkoobchodníka.“

V Brně, 16. 2. 2022 
Mgr. Jana Zmeškalová

zdroj: Agrární komora České republiky
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„Ceny potravin nejenže budou dál stoupat, ale přijde doba, že tu některé základní potraviny, například 
vepřové maso, nějaký čas vůbec nebudou a dovézt je nebude odkud a kým,“ říká bývalý prezident 
Agrární komory Jan Veleba. Zmiňuje také zahraniční obchodníky, kteří u nás nakupují obilí, aby na-
hradili výpadky z Ukrajiny a Ruska, které jsou obilnicí Evropy. Naši potravinovou soběstačnost ozna-
čuje za „bídnou“. Varuje před sociálními nepokoji a premiérovi vzkazuje. „Nestačí analyzovat a vysílat 
signály.“ Mluví také o „nezvyklé aroganci“. Nešetřil ani ministra Nekulu. Vrátil se i k premiérově cestě 
na Ukrajinu.

Ceny potravin budou stoupat, hrozí  
i nedostatek. Veleba varuje před  
nepokoji. Vysílat signály nestačí….

O Ukrajině se mluví jako o obilnici Evropy. Mezi 
největší vývozce v tomto směru patří i Rusko. 
Jaký dopad bude mít podle vás válka v budou-
cích týdnech a měsících na ceny výrobků z obilí 
i tady u nás? A hrozí jejich nedostatek?

Já bych první polovinu vaší informace mírně 
upravil, doplnil – Ukrajina a evropská část Ruska 
jsou de facto obilnice světa. Válka a z ní vzešlá 
změna geopolitické situace má na ceny obilí a 
výrobků z něho dopady už dnes a ty se budou 
měsíc po měsíci postupně zvyšovat. Chlebové 
obilí a chléb je už od úsvitu naší civilizace zá-
kladem, a to je v návaznosti na radikální změnu 
geopolitické mapy světa velký průšvih. A jestli 
hrozí nedostatek – ano, hrozí! Pro obecnou před-
stavu, Střední východ, lidnaté oblasti jihovýchod-
ní Asie, Afrika (třeba jenom stomilionový Egypt) 
musí být nakrmeny a k tomu potřebují potravi-
nářské obilí, hlavně pšenici. Rusko a Ukrajina za-
stavili její vývoz a naděje jeho obnovení je v tuto 
dobu nulová. Ročně vyvážejí obě země přibližně 
40 milionů tun pšenice. Takže i u nás v této době 
začínají navazovat nestandardní obchody zahra-

niční obchodníci, hledají velké pěstitele a jdou 
tak daleko, že kupují obilí tak zvaně na stojato. 
Pozor, nemluvím o termínovaných obchodech, 
které jsou běžné, ale o obchodnících, kteří vy-
razili s cílem zajistit si obilí z oblastí, kde dříve 
neoperovali a nahradit výpadky z obilnic Ruska 
a Ukrajiny. Mluvím o obchodnících ze Španěl-
ska, Polska, ale i z Libanonu a dalších zemí. 
Už jenom to zvedá ceny a vyprazdňuje už dnes 
regály s moukou a těstovinami třeba v Belgii či 
Německu. Po připočtení inflace, cen energie, 
hnojiv, chemie atd. se budou ceny potravin dál 
zvyšovat a lidi budou zírat. Naprosto pregnantně 
to řekl v ČT u Moravce generální ředitel Madety 
Milan Teplý: „Já počítám, že kostku másla pro-
dám za 65 korun do řetězce. Je to astronomickej 
nárůst,“ a dodal, že až si obchodní řetězce přidají 
svoji marži bude kostka másla stát až 85 korun!

K tomu se může přidat otázka, jaká vůbec bude 
úroda – zatím je sucho, porosty ozimů jsou 
podprůměrné. Ale vláda jistě analyzuje a vyšle 
signál…
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Válka, která není příliš daleko od nás, samo-
zřejmě u mnohých lidí vyvolává nejistotu a 
také otázky, jak jsme na tom s potravinovou 
soběstačností i co se týče dalších produktů, 
nejen těch z obilovin. Vím, že o tom mluvíváte 
poměrně často, ale můžete to prosím v tuto 
chvíli připomenout?

Jsme na tom bídně, nechci zde zahltit čtenáře 
množstvím čísel, která už byla mnohokrát publi-
kovaná, a proto uvedu pouze fakt, že potravinová 
soběstačnost České republiky je mírně nad 50 
% a soběstační jsme pouze u hovězího masa a 
mléka. Nutně přijde čas pravdy, kdy na našem 
trhu nebude dostatek cenově dostupných po-
travin odpovídajících zvyklostem a kupní síle 
běžného občana.

Nic na tom nezmění ohlupování veřejnosti naší 
vládou, která nemá žádnou vizi, vyhýbá se jed-
nání se zákonnými zástupci zemědělců, Agrární 
komorou, která ovšem svůj tlak v této vážné situ-
aci nikterak nepřehání v liché naději, že premiéra 
je třeba nerozzlobit a jednat. Napadá mě o čem, 
když premiér s nezvyklou arogancí včera prohlá-
sil, že jsme soběstační, což je evidentní lež.

Raději „řeší“ ukrajinské uprchlíky, než aby se 
ve vážné situaci zabýval do hloubky takovými 
přízemnostmi, jako je potravinová soběstačnost. 
Situace jde tak daleko, že se na něho přímo 
obrátily velké zemědělské podniky sdružené v 
tzv. Iniciativě zemědělských a potravinářských 
podniků s žádostí o přijetí zástupců a jednání do 
konce března. Výsledek – pan premiér prý to cítí 
jako ultimátum, jednat nebude! Takže s organi-
zací, která je řádným členem Agrární komory a 
reprezentuje 61 % výroby vepřového masa, 59 % 
výroby drůbežího masa, 49 % produkce vajec a 
má v součtu 9500 zaměstnanců v zemědělství a 
obdělává 270 tisíc hektarů zemědělské půdy, tak 
s takovou organizací pan premiér nejedná! Po-
kládám to za těžký amatérismus, jehož důsledky 
ucítí každý občan této země. Nestačí totiž jenom 
analyzovat a vysílat signály, je třeba jednat a 

konat. Včera už bylo pozdě. A to tato vláda v 
zemědělství, které je mým celoživotním oborem, 
a proto mohu posoudit, evidentně nedělá. Když 
to tak srovnám a vezmu si všechny premiéry po 
listopadu 1989, tak takto hloupě a přezíravě se 
k nám nechoval žádný z nich. Domluvit se bylo 
možno víceméně s každým. Petr Fiala je první, 
s kým to nejde a troufám si odhadnout, že na 
to brzy dojede. Vím, že to jsou odvážná slova, 
nepřeji si v této těžké době žádný katastrofic-
ký vývoj, ale nemůže to skončit jinak. Jíst totiž 
potřebuje každý několikrát denně a když nebude, 
dá se do pohybu. Pokládám takové souvislosti 
za součást přírodních zákonů platných pro homo 
sapiens.

Ceny potravin stále stoupají, očekává se, že se 
na nich odrazí i drahé pohonné hmoty. Jak toto 
běžné české domácnosti podle vás zvládnou? 
Kam až situace může dojít?

Tak měl-li bych brát vážně premiéra Fialu a mini-
stra zemědělství Nekulu, který ho krmí informa-
cemi o skvělém stavu českého zemědělství, a lži 
o tom, že jsme soběstační, tak to čeští občané, 
tedy i domácnosti zvládnou, protože se to naše-
ho občana nedotkne – tak to pan premiér formu-
luje. On vždy mluví tak, že vláda je na všechno 
připravena. Je to jeho obvyklá póza doprovázená 
rozmáchlými gesty, tyátr, lidově řečeno je to lež.

Ceny potravin, viz citace generálního ředitele 
Teplého výše, který nazývá věci pravými jmény, 
nejenže budou dál stoupat, ale přijde doba, že 
tu některé základní potraviny, například vepřové 
maso, nějaký čas vůbec nebudou a dovézt je 
nebude odkud a kým. V Polsku stojí přes tisíc 
kamionů, které nemají řidiče, ti dostali povoláva-
cí rozkazy a jsou zpátky na Ukrajině.

A kam až situace může dojít? To je jednoduché, 
bude se zvyšovat podíl občanů, kteří budou trpět 
potravinovou chudobou a ti začnou uvažovat 
úplně jinak. Přestanou se bát a půjdou do ulic. 
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Ano, čekají nás sociální nepokoje a arogantní a 
přehlíživé vystupování premiéra Fialy a slabého 
ministra zemědělství vytaženého z klobouku, 
tedy Zdeňka Nekuly, je jenom přilévání oleje do 
ohně.

Říkáte ministra zemědělství Zdeňka Nekuly 
vytaženého z klobouku. Jak tomu rozumět?

To není titulek z bulváru, ale Zdeněk Nekula na 
jednání představenstva Agrární komory ČR sám 
sebe takto označil. Proto ho beru jako slabého, 
který nahrazuje odbornost a pojmenování ne-
příznivého vývoje partajními politickými výkřiky. 
Například o vychýleném dotačním kyvadle ve 
prospěch velkých podniků, což je lež jako věž. 
Dotace jsou na jednotku plochy a chovaného do-
bytka (tzv. velkou dobytčí jednotku) a jsou stejné 
pro malé, střední i velké. I když – ti velcí už teď 
mají přímé platby nižší o 5 % (tzv. degresivita) a 
v znevýhodněných oblastech, tak zvaných LFA, 
pobírají méně až o 30 %. Takže to páně Nekulo-
vo kyvadlo je skutečně vychýlené, ale opačným 
směrem.

Vy opakovaně upozorňujete na nedobrou situaci 
v českém zemědělství. V té souvislosti zmiňu-
jete Strategický plán 2023–2027. Připomeň-
te prosím našim čtenářům, co konkrétně pro 
zemědělství znamená a očekáváte vzhledem 
k tomu, co se v souvislosti s Ukrajinou děje, v 
tomto směru třeba nějakou změnu?

Ano, upozorňuji a nejsem sám. Zrovna včera v 
pořadu OVM v televizi u Moravce to víc než dů-
razně připomněl generální ředitel Madety Milan 
Teplý, který použil výraz, že je to před pádem a 
že vláda neudělala nic. Ale k vaší otázce. Strate-
gický plán 2023–2027 pro české zemědělství v 
rámci reformy Společné zemědělské politiky byl 
velmi pečlivě zpracován předchozím ministrem 
zemědělství Miroslavem Tomanem, projednán 

se všemi zainteresovanými nevládními organiza-
cemi a byl v něm zachován důraz na zeměděl-
skou výrobu a podporu těch, kteří ji zajišťují. Bez 
ohledu jestli jsou velcí nebo malí. Po volbách 
přišla vláda pětikoalice s premiérem Petrem 
Fialou a ministrem zemědělství Zdeňkem Neku-
lou, Strategický plán hodili do koše a narychlo 
předělali v politický pamflet, který znevýhodňuje 
podniky s živočišnou výrobou a citlivými rostlin-
nými komoditami (ovoce, zelenina, brambory)  
a dává velké dotace na prvních 150 hektarů aniž 
by jejich příjemci měli povinnost cokoliv vyrá-
bět, produkovat! Tím se vytváří živná půda pro 
spekulanty, kteří budou hospodařit jenom na 
oko a budou destabilizovat zemědělské podni-
ky vydáním půdy, na kterou bude rozpočítaná 
zvýšená platba na oněch 150 hektarů. Ta má 
být 23 % z celkové částky na přímé platby, tedy 
druhá nejvyšší ze všech zemí EU! Ministr To-
man navrhoval 10 %… Čili větším zemědělcům, 
kteří chovají rozhodující počty dobytka, který tu 
ještě zbyl (krávy, prasata, drůbež) a stěží se drží 
nad vodou, se ubere a přidá těm nejmenším, na 
prvních 150 hektarů (redistribuce), kteří většinou 
živočišnou výrobu neprovozují a navíc nebudou 
mít povinnost cokoliv produkovat. To člověku 
hlava nebere a svědčí to všechno o nekompeten-
ci ministra zemědělství Nekuly. Celé to špatně 
dopadne, už teď mlékárny ztrácejí surovinu, mlé-
ko. Proč by se menší hospodáři zabývali chovem 
krav, když dostanou na hektar cirka  
20 000 Kč dotace a mohou jenom polařit.  
A když si to převedou do ekologického režimu, 
tak nemusí nic sklízet!

V reakci na velké zvyšování cen pohonných 
hmot vláda kromě zrušení silniční daně rozhod-
la i o zrušení povinného přimíchávání biosložky 
do nafty. Co na to říkáte?

Do nafty se doposud přimíchával methylester ře-
pkového oleje, zkráceně MEŘO. Bylo to povinné, 
vymyslela to Evropská komise a čeští zemědělci, 
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kteří umí, to velmi přivítali a příznivé dopady to 
mělo i pro českou ornou půdu. Řepka olejka je 
totiž zúrodňující plodina, která navíc zadržuje  
v krajině vodu. Řepka olejka je navíc významná 
a v podstatě nenahraditelná surovina potravinář-
ského průmyslu, z níž se vyrábí ten nejkvalitnější 
stolní olej. A konečně kvetoucí řepka je skvělá 
pastva pro včely a jejich konečný produkt kvě-
tový med. Jejím přečinem, který vládní média 
dotáhla propagačně do dokonalosti, je, že po-
máhá ekonomicky českému zemědělství a že 
její podstatnou část zpracovává podnik PREOL 
v Lovosicích, patřící do koncernu Agrofert. Teď 
mně dovolte přejít k číslům. Spotřeba nafty je  
v ČR přibližně 600 miliard litrů a benzínu, kam se 
přimíchával bioetanol (biolíh) cca 220 miliard lit-
rů. Biosložky, tedy MEŘO a bioetanol, představují 
57 miliard pohonných hmot za rok. Pohonných 
hmot, které se vyráběly ze surovin, které pěs-
tujeme na českých polích – řepka olejka, obilí, 
brambory, cukrová řepa. Tyto biosložky údajně 
zvýšily cenu o 2 Kč na litr, to bylo ale před skoko-
vým zdražením nafty a benzínu, takže nejde tady  
o skutečné řešení cen pohonných hmot ze stra-
ny vlády, ale spíše o pokračující program Anti-
babiš. To je evidentní, stejně jako je evidentní, 
že tato vláda má velký deficit národohospodář-
ských znalostí a koncepčního řešení.

Když se podíváme na sociální sítě, čím dál víc 
lidí vládě vyčítá, že sice řeší válku na Ukrajině, 
což je samozřejmě v této situaci pochopitelné, 
ale tak nějak zapomíná řešit i problémy lidí, kte-
rým vládne. Souhlasíte s těmito výtkami?

Nejenže souhlasím, ale ještě bych doplnil. Můj 
pevný názor, který jsem si po 100 dnech provozu 
Fialovy vlády udělal, je ten, že nevládne a válka 
na Ukrajině pomáhá premiérovi tuto skutečnost 
dočasně zakrýt. Velmi dobře to vystihl bývalý 
vládní zmocněnec pro energetiku, známá osob-
nost, Jaroslav Míl, který v čtvrtletníku TEMA 
vydavatele Okresní hospodářské komory Most 

píše: „Dnes potřebujeme politiky a šéfy vlád, 
kteří chápou svoji roli jako funkci správce, který 
spravuje svoji zemi ve prospěch dalších generací 
a nevidí se v roli marketingových prodejců snů 
nadřazujících operativu nad koncepční řízení. 
Potřebujeme politiky se strategickým myšlením, 
kteří předcházejí krizím, a ne, že je svým jedná-
ním způsobují.“ K tomu není co dodat.

Pojďme od zemědělství dál. Nedávná cesta 
premiéra Fialy a zástupců Slovinska a Polska 
na Ukrajinu vyvolala velké reakce. Někteří je 
označují za hrdiny. Z Bruselu prý ale také za-
znělo varování ohledně rizika třetí světové 
války. Kritikou nešetřila ani bývalá diplomatka 
Magda Vášáryová. Jak vy tento počin českého 
premiéra hodnotíte?

V předešlé odpovědi jsem citoval pana Míla o 
potřebě politiků se strategickým myšlením, kteří 
předcházejí krizím, a ne, že je způsobují. Premiér 
Fiala je evidentně prost strategického myšlení. 
Mně ta cesta nějak nesedí a mám-li být upřímný, 
tak nevěřím tomu, že byl v Kyjevě. Protože mám 
jednostranné informace z provládních médií, 
protože v naší zemi začíná fungovat cenzura 
i autocenzura a lidé se začínají bát mluvit, tak 
nemám možnost si informace srovnat a udělat 
objektivní závěr. Ten se dozvíme, až uzraje čas, 
až současní majitelé demokracie skončí v pro-
padlišti dějin.

Možná tím pan premiér založil na další titul před 
nebo za jménem. Snad ho už olomoucká univer-
zita ocenila, na hodnocení občanů naší země mu 
zjevně nezáleží, a tak musíme věřit, že tentokrát 
nebudou mít voliči krátkou paměť.
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Jak uživit národ

ČT / Otázky  
Václava Moravce

Česká televize/Otázky Václava Morav-
ce - Jak uživit národ. 

Diskuse ministra zemědělství Zdeňka Nekuly, 
prezidenta Agrární komory Jana Doležala  
a ředitele největší tuzemské mlékárny Milana 
Teplého. Na debatu se můžete podívat

ZDE

Prezident Zeman se rozhodl udělit vyzname-
nání i ukrajinskému prezidentovi Zelenskému. 
Překvapilo vás toto prezidentovo rozhodnutí?

Nejenže mě to překvapilo, ale musím být poctivý, 
velmi mě to zklamalo. Pan prezident jde otevře-
ně na politickou linii Petra Fialy a pětikoalice…

„Sankce“ kvůli válce na Ukrajině se dotkly i 
umělců a sportovců. A to nejen těch ruských. 
Problémy, zdá se, má například i náš zpěvák  
Jarek Nohavica. Ten odmítl vrátit ruské umě-
lecké ocenění, následně mu zrušili koncert 
v Polsku, Člověk v tísni odmítl peníze z jeho 
charitativního koncertu, olomoucká univerzita 
nepronajme pro jeho koncert halu… Jak tento 
přístup vnímat?

Jako ubohost. A to, že olomoucká univerzita, 
která mimochodem nese název Jana Amose 
Komenského, učitele národů, nepronajme halu 
pro Nohavicův koncert, tak to znamená, že ne-
potřebuje peníze, že jich má v ročním rozpočtu 
přebytek. A stejně tak Člověk v tísni. Je zvláštní, 
že taková gesta, taková doslova hysterie v jiných 
zemích není. Není v Polsku, na Slovensku, v Ma-
ďarsku, Rakousku, Německu. O to horší to bude, 
až se lidé probudí, až je probudí realita těžké ži-
votní situace, řekněme Fialova drahota a propad 
životní úrovně, který právě startuje.

Ing. Jan Veleba 
Agrární publicista a člen Klubu 2019

zdroj: www.parlamentnilisty.cz

https://www.ceskatelevize.cz/porady/1126672097-otazky-vaclava-moravce/222411030510327/
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Ceny-potravin-budou-stoupat-hrozi-i-nedostatek-Veleba-varuje-pred-nepokoji-Vysilat-signaly-nestaci-697320
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Veletrh Silva Regina

Téměř padesátka zvířat šestnácti různých masných plemen od třinácti chovatelů. Tak bude vypa-
dat expozice masného skotu na brněnském veletrhu zemědělské techniky Silva Regina a Biomasa, 
který se uskuteční v termínu od 3. do 6. dubna 2022.

Téměř padesátka zvířat šestnácti různých 
masných plemen od třinácti chovatelů. Tak 
bude vypadat expozice masného skotu na 
brněnském veletrhu zemědělské techniky 
Silva Regina a Biomasa, který se uskuteční 
v termínu od 3. do 6. dubna 2022 namísto 
zrušeného TechAgra. K vidění budou tradiční 
masná plemena jako jsou aberdeen angus, 
charolais, masný simentál či limousine, ale 
také aubrac, parthenaise, highland, galloway, 
blonde d‘Aquitaine, hereford, belgické modro-

bílé, piemontese, wagyu či dexter.  
Střední škola zemědělská a veterinární Lan-
škroun, která do Brna chystá největší kolekci, 
přiveze i půlročního býčka plemene chianina. 
Toto původem italské plemeno bude v České 
republice na výstavě k vidění úplně poprvé. 
Už jen proto se do Brna určitě vypravte!

zdroj: Český svaz chovatelů masného skotu
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MEZINÁRODNÍ PRODEJNÍ A SOUTĚŽNÍ VÝSTAVA VÍN

A ODBORNÝCH PREZENTACÍ VÍNO A ZDRAVÍ A VÍNO A POKRMY

22.–23. 4. 2022 
DŮM KULTURY A GOTICKÝ 
HRAD LITOMĚŘICE

www.ortopedicke-centrum.cz

Vinařské Litoměřice - jedna z největších výstav s vinařskou tématikou
na území ČR. Výstavy se účastní několik desítek vinařů především
z Čech a Moravy, ale i ze zahraničí, kteří se představují
při degustacích na svých výstavních stáncích. Tradiční bude i
sobotní doprovodný program výstavy - “Víno a zdraví”.

Organizátorem výstavy je tradičně společnost ORTOPEDICKÉ
CENTRUM s.r.o. ve spolupráci s městem Litoměřice, Městským
kulturním zařízením v Litoměřicích a Cechem českých vinařů.

2200..
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Česká

jablka, brambory, mléko ze dvora...

Klikněte do interaktivní mapy a ona se otevře v aplikaci google maps. Mapu stále doplňujeme,  
pokud se o dalším producentovi, který sám svoji produkci prodává také konečnému spotřebitelovi 
(ve farmářské prodejně nebo ze dvora), dozvíme. Prodejce ze dvora nebo farmářské prodejny může-
te hlásit na mail dufkova@oakchomutov.cz.  

https://www.google.com/maps/d/edit?mid=1YzOCfqK_cB7lx5AhePp7-2-CZCp5yW0Q&usp=sharing
mailto:%20dufkova%40oakchomutov.cz?subject=Prodej%20ze%20dvora%20nebo%20farm%C3%A1%C5%99sk%C3%A1%20prodejna
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Medová mapa

Najděte si kvalitní med přímo ve svém regionu a pod-
pořte tak místního včelaře. Nač kupovat med v super-
marketu, navíc pocházející kdoví odkud!  
https://www.najdisivcelare.cz/mapa-vcelaru

Klikněte do interaktivní mapy - ona se otevře

https://www.najdisivcelare.cz/23-prodej-medu-ustecky-kraj
https://www.najdisivcelare.cz/mapa-vcelaru
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Vepřová mapa

Nákup, který dává smysl
A je to tady! Mnoho hlasů bylo vyslyšeno a my vám ve spolupráci se zemědělci představujeme unikátní 
mapu, kde můžete online zakoupit balíčky výborného českého vepřového masa. Z první ruky, bez neho-
rázných obchodních přirážek a se zárukou vysoké kvality. Nakoukněte do mapy a podpořte tuzemské 
chovatele, kteří jsou v nejtěžší ekonomické situaci za posledních 30 let. Mnohým chovatelům prasat 
bohužel hrozí konec podnikání. Děkujeme a přejeme dobrou chuť k vašim pokrmům z českého vepřové-
ho.

Kliknutím do obrázku mapy se Vám otevře aplikace Naši zemědělci.cz. I v Ústeckém kraji je několik 
výdejních míst. Nakoukněte, objednejte a dojeďte si vepřové maso za výhodnou cenu vyzvednout. 

https://nasizemedelci.cz/?fbclid=IwAR0TB_Aj1QqzupMLPsPJR3MnQPKTbGWynwtrBG3LMpMlF2O07rr2kgAVLx8
https://nasizemedelci.cz/seznam-zemedelcu/


19

Vaše zpětná vazba je nutná

Vážení a milí, vážené a milé,
snažíme se Vám předávat AKTUÁLNÍ informace. Před asi půl  
rokem jsme zvolili cestu INFORMAČNÍKU, on-line informačním 
periodikem zemědělců Ústeckého kraje.  

Každý týden pro Vás sleduji vývoj na „bitevním 
poli“. To nejdůležitější se Vám snažím snad 
trochu přehledně srovnat do tohoto periodika. 
Posílám Vám ho prostřednictvím modulu „smart 
info“ z webu Krajské agrární komory Ústeckého 
kraje (KAK ÚK). Dávám ho na FB stránku KAK 
ÚK a do dalších skupin. Informačník není určen 
pouze a jenom zemědělcům. Jeho prostřednic-
tvím se snažíme veřejnosti i veřejnosti sdělit, 
jaké máte úspěchy, ale i problémy. 

Vím, že informací je v současné době hodně  
a že kdo chce, ten je získá. Přesto se domnívám, 
že tento materiálek Vám může být nápomocen. 
Že jste si něj již zvykli mohu usuzovat z toho,  
kolikrát jste si jej z webu KAK UK stáhli (nevím 
kdo, ale vidím v administraci počet stažení). 

Aby celá tato práce měla nějaký smysl, potřebo-
vala bych od Vás jakoukoliv zpětnou vazbu:

Podklady pro interaktivní mapy 
Mapy jsou vytvořené. Věřím, že je podstatně 
víc zemědělců, kteří pěstují ovoce, brambory či 
prodávají mléko ze dvora apod. Do mapy se ale 
nedostanou, pokud o nich nebudu vědět. Nejjed-
nošší zůsob, jak je do mapy dostat, je poslat mi 
informaci o tom, že někdo takový existuje (pri-
márně z Ústeckého kraje). Opravdu není v mých 
silách, abych projížděla krajem a hledala, už 

proto, že to vše dělám jako svou volnočasovou 
aktivitu a tolik volného času skutečně nemám. 

Informace o různých akcích    
Stačí poslat plakát. Ráda ho sem vložím.

Zájem o přednášky, vzdělávání
Pokud byste měli zájem o konkrétní témata,  
ve většině případů by nebyl zájem to zajistit. Jen 
bychom potřebovali vědět, o co ten zájem máte. 
Abychom vymýšleli, co by Vás asi tak mohlo 
zajímat a oak Vás přesvědčovali, abyste přišli, to 
není ta správná cesta. 

Vaše náměty a podněty
Dejte nám vědět, co konkrétního byste od komo-
ry očekávali.  

Informačník šiřte dál
pokud budete informačník šířit dál mezi své 
přátele a známé, podpoříte tím vlastně sami 
sebe. Snažím, aby materiál působit pozitivně. 
Potřebujeme přeci veřejně říci a stále opakovat, 
že nejsme ti, kdo ničí přírodu. Že se ní chováme 
šetrněji, než v mnohých zemích EU, odkud si 
spotřebitel s radostí koupí to či ono, namísto aby 
si to koupil od NÁS. Že nejsme ti, kdo způsobují 
zdražování potravin. Že nejsme jen „pobírači“ 
dotací. Děkuji Vám. H. Dufková - tajemnice    
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Informace mailem

Provozovatel, u kterého má Krajská agrární ko-
mora ÚK webové stránky, byl nucen, vzhledem  
k nutné změně technologie (tak aby mohl zajiš-
ťovat doručování vašich emailů, a to jak klasické 
emailové pošty nebo rozesílání novine), stávající 
modul pro rozesílku novinek ukončit. 

Namísto toho „nasadil“ modul nový s názvem 
„smart info“. Ten původní bude za několik dní 
úplně ze serverů poskytovatele webových služeb 
odinstalován.

Pro všechny, kdo jste byli přihlášeni k odběru 
novinek, z toho vyplývá potřeba nového souhla-
su se zasíláním e-mailů (GDPR) a tím i nového 
zaregistrování se.

Pro nové zaregistrování se jste obdrželi e-mail, 
kde jste k tomuto kroku byli vyzváni. Kdo jste 
to neudělal, udělejte to, prosím, z webu www.
kakuk.cz. 

» www.kakuk.cz

» hlavní stránka, vpravo pod mapou je sloupek 
„Dostávejte důležitá oznámení z našeho webu 
prostřednictvím e-mailů“

» srolujte až na Chci se zaregistrovat

» vyberte „vše“, klikněte na „pokračovat na 
zadávání kontaktních údajů“ , vyplňte potřebné 
a nakonec potvrďte registraci v mailu, který 
Vám přijde na adresu, kterou jste při registraci 
zadali. 

dostávejte důležitá oznámení z našeho 
webu prostřednictvím e-mailů

https://www.kakuk.cz/
https://www.kakuk.cz/
https://www.kakuk.cz/
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Okresní agrární komora pro okres 
Chomutov

SNP 144, 431 44 Droužkovice 
IČ 49904485

Korespondenční adresa: 
Rudé armády 23, 431 44 Droužkovice

mail: info@oakchomutov.cz 
 oakchomutov@gmail.com

Předseda:

 Ing. Hana Dufková, tel. 737 177 432

Místopředseda:

 Jiří Kejř, tel. 606 308 725 
 Mgr. Martin Vízek, tel. 733 129 544

Agrární komora Litoměřicka

Pekařská 108/8, 412 01 Litoměřice

IČ 28669096

tel: 724 107 905 - (tajemník Václav Štork)

mail: aklitomericka@tiscali.cz  

Předseda:

 Ing. Otakar Šašek, tel. 416 591 289

Místopředseda:

 Ing. Antonín Štech, tel. 416 591 372

Okresní agrární komora Most

Dělnická 33, Most - Velebudice

IČ 48293865

tel. 602 517 070 (ředitel Ing. Jan Veleba) 
tel. 602 741 110 (Radka Plachá)  

mail: komoramost@komoramost.cz

Okresní agrární komora Louny

Mostecká 2580, 438 01 Žatec

IČ 62244442

tel. 602 481 995 

mail: oakln@czhops.cz

Předseda:

 Ing. Václav Drhlík, tel. 722 949 622

Místopředseda:

 Ing. Jan Cihlář, tel. 775 999 328 
 Jaroslav Šůma, tel. 606 127 252

Předseda:

 Ing. Lenka Vošahlíková

Místopředseda:

 Ing. Ivo Bednár, tel. 777 839 188 
 

Agrární komora Děčín - Ústí nad  
Labem, z.s.

U Obory 262/2, 405 02 Děčín VII - 
Chrochvice

IČ 05460476

mail: akdecin@seznam.cz 
 sip.jarek@seznam.cz

Předseda:

 Ing. Jaromír Šíp, tel. 602 158 648

Místopředseda:

 Tomáš Vodička   

mailto:info%40oakchomutov.cz%20?subject=
mailto:oakchomutov%40gmail.com%20?subject=
mailto:aklitomericka%40tiscali.cz%20?subject=
mailto:komoramost%40komoramost.cz?subject=
mailto:oakln%40czhops.cz?subject=
mailto:akdecin%40seznam.cz?subject=
mailto:sip.jarek%40seznam.cz%20?subject=

